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1) Informace ze 
semináře 
„Biodiverzita 
okolo lidských 
sídel - jak ji 
podporovat“

Vlasta  Osoba  a  Johana
Benešová  sdíleli
informace  ze  semináře

na  Fakultě  životního  prostředí  ČZU  na  téma  Příroda  na  obecních  pozemcích,  Podpora
biodiverzity v městském prostředí. Jedním z přednášejících za MHMP byl p. Jiří Rom, který
přislíbil uspořádat přednášku pro občany Vinoře. Za MHMP se zúčastnila rovněž paní Lada
Scollon, která má na starosti probírky dřevin v mokřadu nad Cukrovarským rybníkem. Během
letního pololetí se uskuteční několik exkurzí (okolí silnic, parky – Stromovka, tvorba nových
biotopů  a následná  péče  (Praha  5  –  Dívčí  hrady),  pole  a  biopásy  ve  Vinoři  (Vinagro),
biodiverzitní zelené střechy. 
Odkaz na prezentace:
www.youtube.com/@InsectEcologyGroup

2) Výstavba sportoviště na východním konci Vinoře 

Martin Mach informoval, že se na vedení MČ obrátil nový vlastník pozemku se záměrem
vybudovat  na  pozemku  sportoviště  s tenisovými,  beachvolejbalovými  kurty  či  sportovní
halou. Podobný záměr už byl diskutován v roce 2020, tehdy byl vlastníkem pozemku pan
Bajer z Vinoře. Původní majitel oplotil část pozemku 2m betonovým plotem, bylo vedeno
řízení o odstranění stavby, která byla odstraněna v roce 2024.
J.  Benešová přislíbila předat připomínky Výboru pro rozvoj a ŽP 2018-22 k předchozímu
návrhu.  Veřejné  projednání  záměru  se  uskuteční  10.  2.  2025  ve  společenském  sále  pod
Normou.

http://www.youtube.com/@InsectEcologyGroup


3) Ivana Zikmundová informovala o přednášce v Národním zemědělském muzeu 
Ráj a zahrady související – zahrady perské, antické a středověké – klášterní i světské.
Zajímavé inspirace pro rekonstrukci zahrady u Vinořského zámku.

4) PUMPTRACK u Cukrovarského rybníku

M. Mach informoval, že již je vypracovaný projekt, dráha v půdorysu podlouhlé elipsy bude
situována při  horním okraji  pozemku nejdále od potoka.  Vyasfaltována bude pouze jízdní
dráha, zbytek rostlý terén. V. Osoba pošle projekt k vyjádření panu Romovi na MHMP.
 

5) Mokřady nad Cukrovarským rybníkem

Vypracován projekt, firma žádá o dotaci na MHMP. M. Mach pošle projekt členům komise.

6) Nový mostek a kácení – nad potokem mezi Velkou Obůrkou a rybníky.

7) Pozemek na konci hráze mezi Malou a Velkou Obůrkou – bývalý lom

Stále  není  vyřešeno,  jak  pozemek  nejlépe  využít.  Aktuálně  je  vyčištěný  od  náletů,  není
oplocený a parkují tam vozidla obyvatel Podskalí.



V. Osoba připomíná, že opuštěné lomy jsou cenné přírodní lokality (biodiverzita). 
J. Benešová najde náměty občanů z ankety realizované v rámci přípravy strategie.

8) Čištění chodníků – použití Roundup - Glyfosát

Na listopadové schůzi bylo diskutováno možné použití Glyfosátu při čistění chodníků. Bylo
dohodnuto, že se zjistí alternativní možnosti (posílal V. Osoba, viz zápis ze 14. 11. 2024)
a na jaře se uskuteční pokus, jak jsou různé metody účinné, pravděpodobně v Mikulovické
ulici. Na úřad nastoupil nový pracovník, který bude mít na starosti pracovníky údržby, asi to
budeme řešit s ním (místo paní Vaculové).
Závěr:  Ověříme  možnosti  zapůjčení  technologie  v jiných  MČ  a  případně  možnost
doplnění naší techniky John DEER ve spolupráci s úřadem MČ. 

9) Křížky ve Ctěnickém háji

Martina  Řebíček  přiblížila  technický  stav  křížků  ve  Ctěnickém  háji.  Křížek  u  vstupu  je
v dobrém stavu, stačí mírná oprava. 
Křížek  u  cesty  v lese  –  chybí  křížek  s Ježíšem,  M.  Řebíček  zkusí  zajistit  a  domluvit  se
s manželem na opravě podstavce. 
Mobiliář – naproti křížku navrhujeme umístit piknikový stůl a u tůně lavičku.

10) Různé 

J. Benešová navrhla, aby byly u Mladoboleslavské vysazeny keře na místech, kde zahynuly
sakury a kvůli sítím je není možné obnovit. 
J.  Benešová připomněla  téma  adaptace  na  klimatickou změnu ve  strategii  MČ,  definovat
opatření, téma na příště.

Termín příští schůzky bude stanoven hlasováním.
Zapsala: J. Benešová




